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Communicatie en  
marketing naar hoger plan 

“Ik heb in de afgelopen periode veel mogen, maar ook 

moeten uitleggen wat ik nu eigenlijk doe en waar de pioniers 

voor staan.” Dat zegt voorzitter Judith Kets als introductie 

bij het agendapunt communicatie en marketing. “Volgens 

mij hebben we daar wat te doen.” 

Vrijwel alle aanwezigen hebben dezelfde ervaring. De ‘gemiddelde 
burger’ weet niet waar Pioniers van de Toekomst, Energiepioniers 
Noordoostpolder en Netwerk Energieneutraal voor staan en hoe de 
onderlinge verhoudingen liggen. En ook de eigen vrijwilligers 
kunnen het vaak niet goed uitleggen. Het bestuur wil daarom een 
flinke stap maken op het gebied van communicatie en marketing. 
Judith: “Waar we naartoe willen is - dat wanneer je het in je eigen 
kring over de pioniers hebt - dat het gesprek gaat over al die mooie 
dingen die we doen en niet meer over wie we zijn. Dat mensen 
meteen denken: ‘Wat goed dat je dat doet! Waarom doe ik het zelf 
eigenlijk niet?’” 

Een van de doelstellingen van de pioniers is nieuwe initiatieven op 
het gebied van duurzaamheid mogelijk te maken. De Pioniers van de 
Toekomst moet dan ook een vindbare, herkenbare club zijn naast de 
verschillende themagroepen. Maar wat betekent dat voor je
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Voorzitter 
symposiumgroep 

Nieuw aan de brigadetafel is 
Alice Leijten. Zij heeft het 
voorzitterschap van de 
symposiumwerkgroep op zich 
genomen. Alice is in het 
dagelijks leven zelfstandig 
communicatieadviseur, met 
name voor de agrarische sector. 
En ze is in dienst bij Aeres 
Emmeloord als communicatie-
adviseur. 

Alice Leijten, vz. symposiumgroep 

Symposium 

De symposiumgroep werkt 
weer aan een fysiek symposium. 
Voor een datum wordt gedacht 
aan begin december. De locatie 
wordt Aeres Emmeloord. Het 
thema van het symposium is ‘de 
duurzame mens’ en als hoofd-
spreker is Wilbert van der 
Kamp ( www.wilpret.nl ) 
uitgenodigd. “Wilbert komt uit                     
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communicatie? Moeten in alle uitingen de Pioniers van de Toekomst 
prominent worden genoemd of kan een project op zich staan? De 
kernvraag moet volgens Judith zijn: “Hoe kunnen we zoveel 
mogelijk mensen aansteken met het duurzaamheidsvirus, zodat 
eenieder daar waar het hem of haar aanspreekt iets kan bijdragen? 
Als je de polder duurzamer wil maken, moet je de mensen bewegen 
duurzamer te handelen. Ze moeten niet verliefd worden op de 
pioniers, maar op een project waaraan ze kunnen bijdragen”.

Een brainstormsessie in groepjes levert een aantal tips en 
aanbevelingen op waarmee een werkgroep aan de slag kan. De vraag 
is tevens wie er in de werkgroep wil plaatsnemen. Vanuit de 
vergadering biedt René van Amersfoort zich aan.

Vattenfall wil met EPN in zee 

“Al zijn het dan niet de burgers die weten wat de pioniers 

doen, partijen die iets willen op het gebied van energie en 

een coöperatie nodig hebben, weten ons wel te vinden”, zegt 

Peter Brouwer, voorzitter van EnergiePioniers 

Noordoostpolder. 

In de vorige brigadevergadering eindigde Peter zijn mededelingen 
over de energiepioniers met een cli"anger. Inmiddels ligt volgens 
hem het nieuws op straat en kan hij dus zonder terughoudendheid 
vertellen dat EnergiePioniers Noordoostpolder benaderd is door 
energieleverancier Vattenfall. “Zij willen samen met ons een 
windmolenpark opzetten in de Noordoostpolder. En dat vanuit de 
visie zoals de politiek die heeft vastgesteld rondom de 
energietransitie, namelijk dat er 50% burgerparticipatie moet 
plaatsvinden. Ik stond eerst argwanend tegenover zo’n grote partij, 
maar dat is gaandeweg afgenomen. Zij zien ons als een serieuze 
partij en zeggen ook eerlijk dat ze ons nodig hebben.” 
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Groningen en doet veel losse 
projecten rondom duurzaam-
heid”, licht Alice toe, “Hij ziet het 
wel zitten om mensen weer bij 
elkaar te brengen en aan het 
denken te zetten over duurzaam-
heid”. Met lokale sprekers 
worden thema’s als voedsel, 
wonen, leefomgeving in het 
programma ingepast. Zo zullen 
onder meer mensen van 
StartBlock uit Emmeloord 
vertellen over hun filosofie op  
het gebied van wonen. 

Korte keten 

Leek de vorige vergadering een 
‘korte keten’ in Noordoostpolder 
nog ver weg, nu kunnen de 
voedselpioniers meedelen dat 
zich een initiatief heeft 
aangediend. “Supermarkt 
Greidanus in Emmeloord wil 
graag meewerken”, vertelt Digni 
van den Dries. “Eigenlijk werkt 
Greidanus al jaren zo, maar daar 

is weinig ruchtbaarheid aan 
gegeven. Hij betrekt rechtstreeks 
zo’n stuk of vijftien producten bij 
boeren uit de regio.” Daar zit 
geen tussenhandel tussen. “De 
boeren krijgen een eerlijke prijs 
voor hun producten. Greidanus 
doet er een percentage bovenop 
en verkoopt ze via zijn winkel.”  
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Als het park er staat - wat van aanvang tot realisatie nog wel 4,5 jaar 
kan duren - dan is EPN spekkoper. Naast opwek van groene stroom, 
is er namelijk ook sprake van opslag in de polder. Daarmee nadert 
de coöperatie steeds dichter haar eigen doelstelling ‘van, voor en 
door de polder’. Bovendien hoe ruimer de begroting, hoe meer er 
kan worden geïnvesteerd in andere duurzame initiatieven in de 
regio. 

De houding van de betrokken agrariërs was in aanvang sceptisch 
tegenover de Energiepioniers. “Zij hadden de gedachte, dat EPN als 
partner niet noodzakelijk was. Inmiddels hebben ze door 
ona$ankelijke uitleg begrepen, dat burgerparticipatie een must is 
en dat EPN daarin de partij is”. 

Geen mogelijkheid 
postcoderoosproject 

Een door EPN eerder aangekondigde mogelijkheid om een 

postcoderoosproject te maken van het tribunedak van de 

dra!aan in Emmeloord, gaat niet door. Dit omdat het 

elektriciteitsnet het niet aankan.             

EPN was hiervoor benaderd door mensen van de dra%aan in 
Emmeloord. “Dat was op zich positief”, stelt Peter, “We worden 
door steeds meer partijen benaderd die vragen of wij een rol kunnen 
spelen”. De tribune bij de dra%aan heeft een dak van asbest dat 
mettertijd vervangen moet worden. De gedachte was hier een 
postcoderoosproject van te maken, waarbij een beroep kan worden 
gedaan op een landelijke subsidie en de subsidieregeling ‘asbest eraf, 
zonnepanelen erop’ van de provincie.

De realiteit is echter dat de bekabeling ter plekke daar helemaal niet 
op berekend is. “Heel Noordoostpolder is overigens rood gekleurd 
als het gaat om elektriciteitsnetwerk. Dus we hebben met elkaar
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NOP BOX 

Of er een vervolg komt op de vorig jaar 
geïntroduceerde NOP BOX is onzeker

“Het was wel heel mooi!”, zegt 
Digni, terugkijkend op het project 
NOP BOX van vorig jaar. “Er waren 
twee drijvende elementen. We 
wilden mensen kennis laten maken 
met producten van Akker van de 
Toekomst. En we wilden kijken of 
je met een fatsoenlijke prijs voor 
de boeren toch een betaalbare 
box - met waar voor je geld - 
konden maken. Ik vind dat we daar 
goed in geslaagd zijn”. Het bij 
elkaar brengen van de producten 
vroeg echter te veel tijd en 
energie van de vrijwilligers, zodat 
er een pas op de plaats wordt 
gemaakt. Of er een vervolg komt, 
is onzeker: “Dan moeten we het 
eerst beter faciliteren”.   

Voedselbos 

De onderhoudsactiviteiten in het 
voedselbos gaan ondanks de 
renovatie van ‘clubgebouw’ De 
Knoest gewoon door. “Wij mogen 
intussen van de faciliteiten van 
onze buren, de scouting, gebruik-
maken”, vertelt Digni. De 
renovatie en inrichting van De 
Knoest is naar verwachting in de 
loop van januari 2021 klaar.
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moeten concluderen dat deze businesscase totaal niet uit kan. We 
lopen dan het risico dat we panelen hebben, maar niet af kunnen 
zetten.” 

Dus die vlieger gaat niet op, maar mogelijk wel een letterlijke 
vlieger: “We zijn inmiddels ook benaderd door een internationaal 
bedrijf dat iets wil met een bijzondere grote vlieger. Dat willen ze 
hier in de polder samen met ons uitproberen”.

Duurzaamheidsaward  
moet prestigieus worden 

De publieksstemming voor de duurzaamheidsaward is  

1 oktober gesloten. De drie genomineerde initiatieven 

zijn de blikinname-automaat van Coop Greidanus, 

StartBlock en ‘Duurzaam Wonen in de Noordoostpolder’ 

van Mees Wijnants.  

  

Vorig jaar werd voor het eerst door 
middel van publieksstemming een 
winnaar bepaald. Vanwege de pandemie 
was er uiteraard geen symposium waarna 
de prijs kon worden uitgereikt. Dit 
gebeurde zonder publiek, waarna de 
winnaars Dirk en Rienk Bernhard van 
Berdi uit Nagele hun genomineerde 
BOB-methode voor biologisch 
onkruidbeheer demonstreerden. De 

broers waren ingenomen met de erkenning, uitten dit via hun 
website en mochten een jaar lang de wisselbokaal ‘in huis’ hebben. 
Als blijvende herinnering kregen ze bij het omwisselen een ingelijst 
certificaat cadeau, “en daar waren ze heel blij mee”, vertelt Vronie 
Bootsma, namens het bestuur van de PvdT. 

Vanwege het prestigieuze karakter van de duurzaamheidsaward is 
het wenselijk deze als vanouds aansluitend op het symposium, in het 
bijzijn van publiek uit te reiken. Omdat het symposium echter is 
uitgesteld, zal de uitreiking van de award in een vergelijkbare setting 
met die van vorig jaar plaatsvinden.

Om meer aandacht en daarmee erkenning voor de duurzaamheids-
award te krijgen, wil Vronie actief (ondernemers)verenigingen en 
instanties in Noordoostpolder en op Urk gaan benaderen. “In het 
kader van duurzaamheid moeten we voor 100 aanmeldingen gaan. 
Dit moet gewoon gezien worden!” 
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Akker van de Toekomst 

De Akker van de Toekomst kent - 
zoals het gaat bij iedere ontwikke-
ling - ook hobbels. “Gevolgen 
waardoor het technische resultaat 
niet voldoende is”, vertelt Digni. 
“We hebben als organisatie echter 
besloten dat we alleen maar eerlijk 
willen communiceren. Dus ook als 
het minder goed gaat, of fout. Wat 
ons betreft doet dat echter niets af 
aan de potentie en de mogelijk-
heden. Maar als je naar buiten 
treedt, moeten mensen wel bereid 
zijn daar doorheen te kijken.” 

Theateravond            
voor het klimaat 

De lokale ‘Climate Comedy Night’ 
staat, zoals werd aangekondigd in 
de brigadevergadering van juni, 
nog steeds gepland op 13 
november. “Het wordt spannend”, 
zegt Klaas Eeuwema, “We hebben 
een beroep gedaan op allerlei 
lokale mensen die theater maken. 
Het is de vraag of dat gaat lukken, 
maar voorlopig koersen we op 13 
november”. De theateravond 
wordt gehouden in een kas van 
Kwekerij Bernard in Luttelgeest. 
Het doel is het thema energie-
transitie op een aantrekkelijke 
manier onder de aandacht te 
brengen van inwoners van 
Noordoostpolder.  
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DiscoSoep smaakt naar meer 

Op de dag dat er verdergaande versoepelingen van 

coronamaatregelen werden doorgevoerd - 25 september - 
hielden de pioniers twee gezellige buitenevenementen. 

Bij het horecaplein aan De Deel werd een DiscoSoep 

gehouden en op het Kettingplein een Fairtrademarkt. 

DiscoSoep vraagt aandacht voor voedselverspilling. In Nederlandse 
huishoudens verdwijnt gemiddeld per jaar per persoon nog 34 kilo 
voedsel in de kliko. “Voedselverspilling is een belangrijk onderwerp 

om aan te pakken, als je wilt verduurzamen”, licht Brita Trapman 
toe namens de voedselpioniers. “Je gooit namelijk niet alleen 
voedsel weg, maar je verspilt ook water, grondstoffen, energie en 
arbeid die nodig zijn om voedsel te produceren. Voedselverspilling 
gebeurt door de hele keten en op sommige plekken is het heel 
complex om aan te pakken, maar de consument kan zelf al veel 
doen om verspilling tegen te gaan.” Wie voedselbewust is, 
beoordeelt etenswaren zelf op houdbaarheid en weet met wat 
creativiteit restjes te benutten. Tijdens DiscoSoep gaven de koks 
van de restaurants Le mirage, Eindeloos, ’t Voorhuys en AanDeel 
het voorbeeld. Zij bereidden soep van ‘wat de pot schaft’. 

Het evenement werd in samenwerking met de Stichting Samen 
Zijn We Er Voor Elkaar georganiseerd. Deze stichting beschikt 
over een netwerk van ondernemingen en instellingen om voedsel in 
te zamelen voor hun cliënten. In veel gevallen gaat het daarbij om 
‘left-overs’, restpartijen die anders weggegooid zouden worden, 
maar nog heel goed gegeten kunnen worden. Voor DiscoSoep 
zamelde de stichting eenmalig meer groenten in. Brita: “Dat 
betekent voor de koks dat ze moeten improviseren, want het is 
natuurlijk afwachten welke ingrediënten er worden aangeboden”. 
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Promotie Deelauto’s 
en Polderstroom 

Promotie Deelauto’s en Polderstroom op 
Kettingplein, Emmeloord

Wat betreft de projecten 
Deelauto’s en Polderstroom kan 
Peter meedelen dat deze 
gepromoot worden tijdens de 
Fairtrademarkt op het Kettingplein 
op 25 september. In het verlengde 
van de eerder gehouden 
brainstormsessie over marketing 
en communicatie, voegt hij toe: 
“We gaan dus niet EPN promoten, 
maar twee producten”.  

Wachten op spin-off 
isolatieprogramma 

Het project Samen isoleren we de 
Zuidert heeft geleden onder de 
coronamaatregelen. Corine Flipse: 
“35 huishoudens zijn oprecht 
geïnteresseerd in grote maat-
regelen nemen en 5 adressen zijn 
concreet bezig met offertes et 
cetera”.                                            - 6 - 
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Het werden achtereenvolgens broccoli-, tomaten- en 
bloemkoolsoep, waarvan in drie uur tijd 600 porties op straat 
werden uitgedeeld. Daarnaast werden er nog 200 grote porties 
klaargemaakt voor in de voedselpakketten voor cliënten van Samen 
Zijn We Er Voor Elkaar. De pioniers spraken intussen actief 
voorbijgangers aan, vertelden wat er in de soep zat en lieten zien 
waarom de ingrediënten het verdienden om gegeten te worden. 
Wie vervolgens z’n e-mailadres achterliet, kon wat opmaakrecepten 
van Le mirage tegemoet zien om zelf met left-overs aan de gang te 
gaan. 

De soep werd voorgeproefd door wethouder Anjo Simonse. Hij 
prees de organisatie: “Het begint bij bewustwording. Het is goed 
dat er mensen zijn zoals jullie, die opstaan en zeggen: ‘Dit 
accepteren we niet langer, we verspillen geen voedsel’.” De in de 
uitnodiging genoemde 34 kilo, bleef hem achtervolgen. “Ik hoop 
dat we hier over vijf tot tien jaar nog eens staan en dat die 34 kilo 
dan op z’n minst gehalveerd is”. 
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Het is dus niet dat er niets is 
gebeurd, “maar feitelijk zou je 
verder willen zijn dan dit en een 
spin-off willen realiseren”. Met 
de winter in aantocht en gezien 
de verruiming van de corona-
maatregelen, hoopt Peter 
Brouwer dat er schot in komt: 
“De goede periode waarin 
mensen isolatie op hun netvlies 
willen hebben, is van eind 
oktober tot en met maart. Als 
het warm weer is, zijn ze daar 
vaak niet mee bezig. Ik hoop 
dat we nu een betere slag 
kunnen maken en dan ook het 
effect kunnen constateren. De 
stijgende gasprijzen gaan 
wellicht helpen.” 

 

Tekst en opmaak: 
Margé Hof Publicaties 


